
V únoru se v katarském Lusail City konalo 6. FAI Mistrovství světa motorových 
padáků ve slalomu mezi pylony. Čeští reprezentanti získali 4 bronzové medaile. 

Členem reprezentačního týmu je i strašický rodák Luboš Halama. 
Rozhovor s ním najdete v rubrice Inspirace.

(Foto: Luboš Halama)
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Zápis z Rady obce č. 28/01/24 (31.01. 2024)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.   Informace: RO projednala Zápis z jednání Valné hromady Vodohospodářského sdružení Rokycanska ze dne 13. 12. 2023. 

Předmětem jednání bylo stanovení ceny vodného pro rok 2024, schválení nákupu pozemků od společnosti REVOS Rokycany 
a projednání plánu investic. Zápis bude zveřejněn na webu obce.

2.   Informace: RO projednala Zápis z jednání Valné hromady Zájmového sdružení právnických osob POLYGON ze dne 
24. 1. 2024. Předmětem jednání bylo projednání a schválení rozpočtu na rok 2024, způsob úhrady poplatku za pronájem 
nádob od svozové společnosti a schválení dodatku č. 6 smlouvy se společností Marius Pedersen a.s. Zápis bude zveřejněn 
na webu obce.

3.   Informace: RO projednala zápis z jednání Destinační společnosti Rokycansko ze dne 15. 1. 2024. 
Zápis bude zveřejněn na webu obce.

II. Projednáno
1.   Smlouva o sdružených službách dodávky 

elektřiny – ČEZ ESCO, a.s.
RO projednala návrh smlouvy o sdružených službách do-
dávky elektřiny od společnosti ČEZ ESCO, a.s. Jedná se 
o smlouvu na dodávku elektřiny pro odběrné místo na ad-
rese Strašice 700 (Dům přírody Brd).
RO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-
12-0001764/SOBS VB/002.

2.   Dodatek smlouvy o provozování 
sběrného dvora
RO projednala návrh dodatku č. 10 smlouvy o provozování 
sběrného dvora. Dodatkem je upravena cena za provozo-
vání sběrného dvora, cena činí 10.950,- Kč/měsíc. Rovněž 
je upraven ceník svozu jednotlivých odpadů.
RO schvaluje Dodatek č. 10 smlouvy o provozování 
sběrného dvora se společností Rumpold - R 
Rokycany s.r.o. 

3.   Smlouva o zřízení věcného břemene 
– ČEZ Distribuce, a.s.
RO projednala návrh Smlouvy o zřízení věcného břemene 
– služebnosti se společností ČEZ Distribuce, a.s., pro po-
zemky p.č. 1905/5, 1905/14, 1905/15. Za zřízení věcného 
břemene bude účtována částka 5.300,- Kč.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 
– služebnosti č. IZ-12-0001329/SOVB/03. 

4.   Pojistná smlouva – lesní porosty
RO projednala návrh pojistné smlouvy se společností Ge-
nerali Česká pojišťovna a.s. ohledně pojištění lesních po-
rostů v majetku obce.
RO schvaluje Pojistnou smlouvu č. 5182716048.

5.   Projednání žádosti č.j. 85/24
RO projednala žádost č.j. 85/24 ohledně postupu stavební 
činnosti ve Stavební zóně Dvůr. Žádost bude předložena 
k projednání ZO Strašice.
RO bere na vědomí žádost č.j. 85/24. 

6.   Návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2024
RO projednala návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2024. 
Rozpočet je navržen jako vyrovnaný, příjmy by měly do-
sáhnout výše 120 mil. Kč, výdaje rovněž. V rámci rozpoč-
tu jsou zahrnuty veškeré investiční akce, které by měly 
v roce 2024 proběhnout (kanalizace na Benátkách, opra-
va budovy archivu, oprava schodiště do družiny ZŠ, vý-
měna střechy na 1. stupni ZŠ, výměna střechy na BD č.p. 
498-499, opravy silnic, odvodnění jednoho BD, dostavba 
parku u společenského domu, nová třída v MŠ, atd.).
RO schvaluje Návrh rozpočtu obce Strašice 
na rok 2024.

7.   Rozpočtové opatření obce Strašice č. 10-2023
RO projednala Rozpočtové opatření obce trašice č. 10-2023. 
Toto rozpočtové opatření obsahuje úpravy k 31. 12. 2023, 
kdy byly známy veškeré příjmy a výdaje za rok 2023.
RO schvaluje Rozpočtové opatření 
obce Strašice č. 10-2023.

8.   Rozpočet sociálního fondu
RO projednala návrh rozpočtu sociálního fondu Obce 
Strašice. K 31. 12. 2023 bylo v rámci sociálního fondu 
k dispozici 753 tis. Kč, z mezd zaměstnanců bylo odve-
deno 283 tis. Kč. Čerpání v roce 2024 je předpokládáno 
následovně, 42 tis. Kč nákup flexipasů, 140 tis. Kč stravné, 
100 tis. Kč příspěvek na rekreaci. RO rovněž projednala 
návrh směrnice č. 37/2024, která upravuje čerpání pří-
spěvků z tohoto fondu.
RO schvaluje hospodaření Sociálního fondu Obce 
Strašice za rok 2023. RO schvaluje návrh rozpočtu 
Sociálního fondu Obce Strašice na rok 2024. 
RO schvaluje Směrnici č. 37/2024 k používání 
sociálního fondu.
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9.   Rozbor hospodaření – INZULA
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk 
Smejkal – INZULA k 31. 12. 2023. Výnosy činily 17,022 
mil. Kč, výdaje byly ve výši 8,239 mil. Kč, z toho opravy 
byly ve výši 6,135 mil. Kč. Odvod z hospodářské činnosti 
činil 7,187 mil. Kč, z této částky jsou hrazeny splátky úvěrů 
a splátka investic vložených obcí do bytového fondu.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Zdeněk Smejkal – INZULA k 31. 12. 2023.

10.  Žádost o pronájem tělocvičny v MŠ Strašice 
– Mgr. Hahnerová
RO projednala žádost o pronájem tělocvičny v MŠ Stra-
šice za účelem pořádání skupinového cvičení pro ženy 
i muže (kruhové tréninky, cardio, Tabata). Cvičení by pro-
bíhalo každé úterý od 18 hod.
RO schvaluje pronájem tělocvičny 
dle žádosti č.j. 88/24.

11.  Žádost o pronájem sálu – J. Mikulík
RO projednala žádost o pronájem sálu Společenského 
domu ve dnech 23. 2. - 24. 2. 2024 za účelem pořádání 
závodů RC modelů v rámci mistrovství republiky.
RO schvaluje pronájem sálu dle žádosti č.j. 101/24.

12.  Zápis z jednání Komise životního prostředí
RO projednala Zápisy z jednání Komise životního prostře-
dí ze dne 13. 12. 2023 a ze dne 9. 1. 2024. Předmětem 
jednání dne 13. 12. bylo projednání projektu Kultivace pří-
rodní lokality. Svah pod kostelem, výsadby stromů podél 
tankovky a vyhodnocení činnosti za rok 2023. Předmětem 
jednání dne 9. 1. bylo projednání těžby dřeva u skládky 
TKO, stavu lesní komunikace nad lesem u hřiště, opravy 
studánek v majetku VLS, atd.
RO bere na vědomí Zápisy z jednání Komise 
životního prostředí ze dne 13. 12. 2023 a ze dne 
9. 1. 2024. RO schvaluje podání žádosti o dotaci 
na výsadbu zeleně. RO schvaluje výsadbu dle návrhu 
KŽP v případě obdržení dotace na výsadbu dřevin 
kolem tankovky.

13.  Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce
RO projednala Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
Strašice ze dne 9. 1. 2024. Schůze byla společná s Komisí 
životního prostředí a předmětem jednání bylo projednání 
parku u kostela a parkování u CHKO. Komise dále navrhla 
investiční priority pro rok 2024.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
rozvoj obce Strašice ze dne 9. 1. 2024.

14.  Výběrové řízení – strážník obecní policie
RO projednala návrh na vypsání výběrového řízení na po-
zici strážníka Obecní police Strašice, neboť jeden strážník 
podal výpověď k 26. 1. 2024.
RO schvaluje vypsání výběrového řízení na pracovní 
pozici – „Strážník Obecní policie Strašice“.

15.  Přidělení bytu
RO projednala návrh na přidělení bytu 2+1 v č.p. 499 paní 
D. Suchánkové. Ta dosud užívala byt v budově mateřské 
školy, avšak z důvodu plánovaného rozšíření kapacity 
školky, je třeba tento byt uvolnit.
RO schvaluje přidělení bytu 2+1 v č.p. 499 paní Daně 
Suchánkové.

16.  Program jednání ZO Strašice
RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
15. 2. 2024. RO navrhla, aby se jednání ZO Strašice řídilo 
následujícím programem:
 1. Zahájení
 2. Schválení programu jednání
 3. Schválení orgánů jednání
 4. Náměty a podněty občanů
 5.  Nakládání s majetkem obce 

a) Odkup pozemků p.č. 1273/23 a p.č. 1273/37 
b) Odkup pozemků p.č. 246/16 a p.č. 255/30 
c)  Revize usnesení ohledně prodeje 

pozemků ve SZ Dvůr
 6.  Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2023, 

10-2023
 7. Rozpočet obce Strašice na rok 2024
 8. Zřizovací listina ZŠ Strašice
 9.  Projednání projektového záměru „Modernizace 

výukového zázemí školy“
 10. Zrušení pořízení Změny č. 9 ÚP Strašice
 11. Projednání žádosti č.j. 85/24
 12. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice
 13. Kontrola usnesení
 14. Interpelace zastupitelů
 15. Návrh usnesení
 16. Závěr
RO schvaluje návrh programu jednání 
ZO Strašice dne 15. 2. 2024.
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc únor

Projekt „Ovoce do škol“ a dětmi vítaná 
příprava zdravé svačinky
V  pátek  25.  ledna  se  naše  školní  kuchyňka 
proměnila  v  místo  nevídaného  kuchařského 
dobrodružství. Byla oživena smíchem a rados-
tí, když děti převzaly kontrolu nad vařečkami 
a připravovaly si vlastní svačinky v rámci pro-
jektu „Ovoce do škol“.
Tvaroh, jogurt, čerstvé ovoce a marmeláda se staly hr-
diny kulinářské show. Třída 1. A měla za úkol vytvořit 
svačinu, která by nejen skvěle chutnala, ale také fantas-
ticky vypadala. Děti se tohoto zadání zhostily na jednič-
ku. Tato akce byla nejen prostorem pro vaření, ale pře-
devším příležitostí pro objevení radosti z týmové práce 
a zdravého stravování.

Mgr. Monika Kebrlová

Okresní kolo Olympiády z českého jazyka
Dne  29.  ledna  se  v  budově  rokycanského 
gymnázia  konal  50.  ročník  okresního  kola 
Olympiády  v  českém  jazyce.  Žákyně  Karolí-
na Kochmanová z 9.A se umístila na krásném 
3. místě a bude naši školu reprezentovat dne 
25. března v krajském kole v Plzni.
Olympiáda se tradičně skládá ze dvou částí – mluvnické 
a slohové. Mluvnická část bývá velmi obtížná – letos byla 
zaměřena na práci s významem slov, slovotvorbu a sklad-
bu. Téma slohového úkolu „ Kdybych měl/a stroj času...“ 
naopak nabízelo mnohé možnosti pro originální pojetí 
zpracování.

Z naší školy se okresního kola zúčastnily dále žákyně 
z 9.B Lilien Krejčíková a Lucie Tomášová, obě se v po-
četné konkurenci žáků okresu včetně gymnazistů umísti-
ly v druhé polovině výsledkové listiny.

Děkujeme všem žákyním za vzornou reprezentaci školy 
a zájem o český jazyk!

Mgr. Marcela Paulová

Návštěva Divadla Alfa
Ve čtvrtek dne 1. února navštívili žáci šestých 
tříd Divadlo Alfa  v  Plzni.  Divadelní  hra  s  ná-
zvem „Putování dobrého Hanse Böhma Evro-
pou“ byla určena dětem od 12 let.
Inscenace vznikla jako součást evropského projektu Co-
nnect UP pod vedením nového uměleckého šéfa Tomsy 
Legierskiho a dramaturgyně Petry Kosové. Tvůrčí tým 
doplňuje scénograf Karel Czech, který v posledních le-
tech spolupracuje s Divadlem Alfa pravidelně. 

Divadlo Alfa připravuje už několik let vlastní adaptace děl 
světové i české klasiky, které úspěšně oslovují dospíva-
jící publikum. 

Představení bylo vhodné i k využití v hodinách dějepisu, 
společenských věd a dalších předmětů. Divadlo nabíd-
lo představení, které bylo velice zdařilé a propracované 
do nejmenších podrobností. Text byl skvěle doplněn hud-
bou. Myslím, že se inscenace našim žákům líbila a že si 
návštěvu divadla užili.

Bc. Tereza Mračková

Výběrový lyžařský kurz
Poprvé  jsme  letos  pro  naše  žáky  uspořádali 
lyžařský kurz, který nemá charakter základní-
ho výcvikového kurzu, ale  je zaměřen na ná-
ročnější  lyžování pro  již zkušené  lyžaře. Mís-
tem  našeho  lyžařského  soustředění  se  stalo 
ve  dnech  28.  1.–2.  2.  nejvyšší  pohoří  u  nás, 
kterým jsou Krkonoše.

Výběrový lyžařský kurz
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Hotel Energetik v Peci pod Sněžkou leží téměř vedle sjez-
dovky v nadmořské výšce více jak 1000 m n.m., takže 
dostat se k němu již vyžaduje nemalou fyzickou kondi-
ci. Když se ale k jeho dveřím “vyšplháte“, odměnou vám 
budou dechberoucí výhledy na okolní sjezdovky a naši 
nejvyšší horu, která se v tiché monumentální kráse tyčí 
na bílém obzoru.

Ostatní česká pohoří letos bojují s nedostatkem sněhu, 
tady ho ale leží hromady, takže o zážitek z lyžování jsme 
se nemuseli bát. Čekaly nás čtyři celé dlouhé dny lyžová-
ní, které jsme si bezezbytku užili. Již kolem deváté ráno 
jsme stáli na kopci a užívali si čerstvě upravenou sjezdov-
ku, která je na lyžování úplně nejlepší. Bonusem tohoto 
střediska je, že nemusíte zůstávat na sjezdovce jediné, 
protože si v klidu přejíždíte z kopce na kopec na deseti 
sjezdovkách, které skýtají okolo 13 kilometrů sjezdového 
lyžování, a unášíte se na sněhové vlně, na které plujete 
z jednoho místa na druhé s dopomocí vleků a vlastních 
lyžařských dovedností.

Zážitek z lyžování byl silně podpořen počasím, které nám 
vedoucí kurzu snad objednal. Blankytně modrá obloha 
nad bílým sněhovým královstvím s výhledem na horské 
velikány vytvořily atmosféru pohody, kterou ani půldenní 
sněžení nedokázalo pokazit. Hotel ale disponoval i další-
mi plusy, které přispěly ke komplexně skvělému zážitku. 
Velmi chutná pravidelná kuchyně, příjemné pokoje s již 
zmíněnými výhledy, kde se již před osmou ráno “promíta-
lo“ nezapomenutelné sluneční svítání v hlavní roli s obrov-
skou zářící koulí, která se zpoza kopců přehoupla na ob-
lohu, a v neposlední řadě možnost využívání místního 
bazénu a posilovny.

Výběrový lyžařský kurz

Výběrový lyžařský kurz
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Každodenní hodinku v bazénu před večeří využívali sko-
ro všichni účastníci kurzu, neb se zde lyžemi unaveným 
údům dostalo příjemné relaxace a uvolnění. Ti úplně nej-
větší nadšenci sportu pak ještě využili i docela slušně 
vybavenou posilovnu. Když jsme v pátek ráno opouštěli 
hotel, bylo nám docela líto, že tu nemůžeme zůstat ještě 
déle, i když domů jsme se také těšili. Odjížděli jsme ale 
s báječnými lyžařskými zážitky, mnoho z kluků a holek 
zde ještě vypilovalo své lyžařské dovednosti a každému 
z nás svěží horský vzduch s náloží pohybu udělal dobře 
nejen na těle, ale i na duši.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Stopovaná
Pobyt v přírodě v rámci hodin TV je dětmi vždy vítaný.

Ve čtvrtek 15. února vyrazili prvňáčci na tělovýchovnou 
vycházku a zahráli si stopovanou. Na stanovištích plnila 
třída 1.B úkoly, které pro ně připravily děti z 1.A. Na konci 
trasy pak museli stopaři své kamarády objevit. Všem se 
hra moc líbila, a proto za měsíc vyrazíme znovu.

Mgr. Irena Mitterbachová

Valentýn na strašické škole
Svátek všech zamilovaných oslavili  žáci naší 
školy  hlavně  v  hodinách  anglického  jazyka 
a výtvarné výchovy. Kromě výroby již tradič-
ních  valentýnských  přání  se  také  dozvěděli 
něco o historii svátku a také se naučili valen-
týnský tanec.
Děti ze třetího až devátého ročníku 
měly možnost vyrobit valentýnky 
anonymní, které pak učitelé pře-
dávali překvapeným adresátům. 
Přáníček se sešla opravdu velká 
spousta a přinesla jistě hodně ra-
dosti a také zvědavosti, kdo za je-
jich výrobou stojí. 

Některé anonymní valentýnky puto-
valy i k rukám zaměstnanců školy 
– ať už paním asistentkám, učitelům 
nebo panu řediteli. A kdo je vyrobil? 
Někdo, kdo Vás má opravdu rád!

Bc. Adéla Veselá

Okresní kolo Konverzační soutěže 
v německém jazyce
Ve čtvrtek dne 15. února se šest soutěžících 
naší školy zúčastnilo okresního kola Konver-
zační soutěže v německém jazyce, které se ko-
nalo v DDM Rokycany.
První částí byl poslech s porozuměním, v druhé části již 
žáci předvedli svoje jazykové znalosti v ústním projevu. 
Žákyně  třídy  7.A  Liliana  Štillerová  obsadila  krásné 
2. místo v 1. kategorii a bude naši školu na jaře repre-
zentovat v krajském kole. Velké poděkování patří všem 
zúčastněným.

Bc. Petra Baťková

Besedy s PČR v rámci prevence 
kriminality
V průběhu měsíce února se konají v rámci pre-
ventivní činnosti školy besedy s nadpraporčí-
kem Ondřejem Hodanem z Krajského ředitel-
ství  policie  Plzeňského  kraje,  který  zajišťuje 
preventivní činnost pro Rokycansko.

Besed se účastní žáci 3.–9. ročníku a nejčastěji probí-
ranými tématy jsou Doprava a bezpečnost, Kyberšikana 
a bezpečnost na sociálních sítích a Základy právního vě-
domí. Pan policista Hodan má přednášky doplněné o pre-
zentace a je velice kladně hodnocen z řad pedagogů i sa-
motných žáků. Zároveň je nastavena budoucí spolupráce. 

Mgr. Tomáš Koudelka, školní metodik prevence

Besedy s Policí ČR
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Okresní kolo Zeměpisné olympiády
Středa dne 21. února patřila v DDM Rokycany 
nejšikovnějším zeměpisářům z rokycanského 
okresu.
Zeměpisná olympiáda je tvořena ze tří částí: práce s atla-
sem, písemný test geografických znalostí a praktická část. 
Soutěžící poměřují své schopnosti a znalosti ve třech ka-
tegoriích, výsledky našich reprezentantů jsou následující 
(maximum bylo 100 bodů):

Kategorie A (6. třída) – celkem 26 účastníků 

10. místo Zuzana Straková, 73 bodů 

12. místo Vojta Karas, 68 bodů

16. místo Vašek Vildmon, 59 bodů 

Kategorie B (7. třída) – celkem 22 účastníků 

4.  místo Aleš Jíra, 71,5 bodu 
(Alešovi o půl bodu uteklo 3. postupové místo)

5. místo Kačka Monhartová, 69,5 bodu 

11. místo Jana Caletniková, 59,5 bodu 

Kategorie C (8. a 9. třída) – celkem 25 účastníků 

5. místo Adam Jícha, 68 bodů

12. místo Petr Laibl, 56,5 bodu 

15. místo Marie Honsová, 52,5 bodu 

Děkuji všem zúčastněným za reprezentaci naší školy!

Mgr. Jiří Monhart

Workshop – 3D tisk
Ve středu dne 14. února se zúčastnilo 15 žáků 
ze  třídy 8. B  již  9.  ročníku workshopu zamě-
řeného na 3D tisk. Tradičně probíhal v budově 
Střední odborné školy Rokycany pod vedením 
Ing. Bc. Jaroslava Burdy.

Workshop se skládal ze dvou částí. Nejprve se žáci se-
známili s historií 3D tisku, technickými postupy, progra-
my pro tisk a jeho využitím v běžném životě.

Další část byla praktická. S využitím bezplatné webové 
aplikace Tinkercad (aplikace pro 3D tvorbu) vytvářeli žáci 
návrh na vlastní klíčenku. Nejprve se krátce seznámili 
s obsluhou aplikace a následně se pustili do vlastní reali-
zace. Po dokončení návrhů přistoupil lektor k samotnému 
tisku. Při této příležitosti představil žákům 3D tiskárnu, 
kterou GASOS Rokycany používá. Žáci tak viděli obsluhu 
tiskárny, přípravu na tisk a vlastní tisk. 

Hotové klíčenky vyzvedne pan učitel Jiří Vondrášek poz-
ději, jelikož celková doba pro výrobu byla cca 3,5 h. Akce 
se u žáků setkala s velmi kladným ohlasem.

Jiří Vondrášek

Konverzační soutěž v anglickém jazyce
V pondělí  dne  12.  února proběhlo  v Rokyca-
nech okresní kolo Konverzační soutěže v an-
glickém  jazyce.  Všichni  zúčastnění  nejprve 
museli prokázat své dovednosti v anglickém ja-
zyce formou písemného testu, který se u mno-
hých lišil jen minimálními bodovými rozdíly.
Ti nejlepší pak měli možnost prokázat i své konverzační 
schopnosti v rozhovoru s porotou, kde byl kladen důraz 
na plynulost projevu, rozsah slovní zásoby, gramatickou 
správnost a v neposlední řadě na pohotovost reagovat 
na dané téma a poradit si s všetečnými dotazy porotců.

Workshop 3D tisk
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Výsledky byly velmi vyrovnané, o čemž svědčí umís-
tění nejlepšího ze skupiny našich angličtinářů – Ma-
touše  Maxy,  který  se  svým  čtvrtým místem  ztrácel 
na prvního v pořadí jen jeden jediný bod! Ve stejné ka-
tegorii žáků 6. a 7. tříd se v poli jednatřiceti účastníků velmi 
slušně umístila na 14. místě Lucie Hlavatá a na 21. místě 
Eva Kratochvílová.

Ve starší kategorii 8. a 9. tříd se nejlépe dařilo Marii Hon-
sové, která obsadila pěkné 7. místo, Julie Voříšková pak 
místo 18. a Anna Elicarová místo 26.

Všem našim žákům děkujeme za reprezentaci školy a vě-
říme, že své zkušenosti z anglického konverzování se jim 
budou hodit především v běžném životě a že je využijí 
při komunikaci v různých částech světa, anebo pak v bu-
doucnu při pracovních příležitostech.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Lyžařský výcvikový kurz
Ve  dnech  18.–23.  února  proběhl  na  Šumavě 
základní lyžařský výcvikový kurz, určený pře-
devším žákům sedmého ročníku.
Když jsme v loňském roce objednávali termín a místo zá-
kladního lyžařského kurzu, byli jsme naprosto nadšeni, 
neb polovina února a hotel přímo pod hlavními sjezdovka-
mi lyžařského areálu na Špičáku slibovaly výborné lyžař-
ské příležitosti.

Když jsme ale odjížděli v neděli 18. února s naloženými ly-
žemi po několikatýdenní oblevě s jistotou, že hlavní areál 
na Špičáku se právě do odvolání uzavřel, nebylo nám vů-
bec do zpěvu a vyhlídky na lyžařskou výuku byly neradost-
né. Ale je důležité neklesat na mysli a stále hledat možnosti 
a způsoby, v rámci hesla: „Když se chce, všechno jde“.

Pondělní ráno, s pohledem na rozmočené zbytky sněhu 
a s vytrvalým deštěm, bylo tristní. Přesto jsme se oblék-
li a vyšli na vycházku, kde jsme se rozhodli hledat sníh. 
Na svazích sjezdovek, kde se neproháněli lyžaři jako ob-
vykle, se přece jen místa s výskytem několika desítek metrů 
sněhového pásu objevovala, a proto jsme odpoledne vyrazi-
li se 17 nelyžaři na kopec. Cesta pěšky, s lyžařskou výzbrojí 
a výstrojí, byla náročná. Ale posílili jsme fyzickou kondici 
našich žáků, a to, že na sněhovém úseku pomalu “ťapali“ 
v nazutých lyžích, způsobilo, že získali postupně stabilitu, 
a v kombinaci se speciální metodickou řadou, která byla při-
způsobena netradičním sněhovým podmínkám, se pomalu 
z této skupinky stávali lyžaři. Druhá skupina s 16 žáky, kteří 
již lyžařské zkušenosti měli, přešla z hotelu na téměř kilo-
metr vzdálenou Alpalouku, kde byl poslední fungující vlek 
v okolí, a i když podmínky nebyly úplně příznivé, celé odpo-
ledne si užívali lyžování a vylepšovali své dovednosti.

V úterý už jsme na Alpalouku vyrazili všichni a celá sku-
pina začátečníků zvládla další lyžařské dovednosti – ná-
stup, jízdu a výstup na vleku. Lyžovali jsme dopoledne 
i odpoledne. Ráno bylo zpočátku protkáno deštěm a ly-
žařský zážitek hodně mokrý, odpoledne už nás ale potěši-
ly první sluneční paprsky a lehce opadla i předlouhá fron-

Základní lyžařský kurz
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ta na jediný vlek pro několik školních lyžařských kurzů, 
takže se výuka lyžování mohla posunout opět o krůček 
dále. A co víc, v očích našich dětí jsme s radostí četli sku-
tečné nadšení z jejich lyžařského progresu.

Nejvíce jsme si ale užili středeční den. Skupina zkuše-
nějších lyžařů vyrazila za hranice do německého areálu 
Groβer Arber, kde jsme prožili skutečně zážitkové lyžová-
ní s množstvím různě náročných sjezdovek a s možností 
několika typů lanovek a vleků. Bonusem byla azurová ob-
loha, kterou z mlhy dravě roztrhalo horské slunce, které 
nás hřálo a dalo příležitost spatřit zimu takovou, jakou je 
možnost vidět na reklamních obrázcích. I druhá skupina 
lyžařů si užívala sluníčka na Alpalouce. A jelikož je z jed-
né sjezdovky na druhou, i když několik kilometrů vzdále-
nou, navzájem dobře vidět, imaginárně jsme si z vrcholu 
kopců na sebe mávali.

Čtvrtek už byl opět deštivý, ale nepoklesli jsme na mys-
li, vyrazili jsme na plavecký bazén do Klatov, kde jsme 
si užili pěkné odpoledne zase v jiném sportovním duchu 
a někteří se těšili i na jízdu vláčkem. Večer pak hotelová 
společenská místnost zažila finále unikátní soutěže “Bo-
hemia má talent“, kde děti předváděly připravená krátká 
vystoupení a vzájemně se bavily scénkami, hádankami 
i hudebním vystoupením našich hudebně nadaných žáků.

Když jsme v pátek odjížděli, konstatovali jsme, že ač le-
tošní podmínky na lyžování nebyly úplně podle našich 
představ, přesto jsme strávili báječný týden na horském 
čerstvém vzduchu a všechny děti se naučily alespoň zá-
kladům lyžování, které snad v budoucnosti, v lepších zim-
ních časech, rozvinou a prohloubí.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Žáci 9. ročníku navštívili Poslaneckou 
sněmovnu Parlamentu České republiky
Každoroční exkurze našich žáků 9. tříd do Po-
slanecké sněmovny PČR se v  letošním škol-
ním roce uskutečnila dne 22. února.
Kromě jednacího sálu, kuloárů a tiskového centra Sně-
movny jsme si prohlédli také jeden z poslaneckých klubů, 
kde poslanci a jejich týmy pracují, pokud se právě neú-
častní jednání v hlavním jednacím sále. Někteří žáci si vy-
zkoušeli diskutovat z místa, kde běžně vystupují poslanci, 
a všichni jsme se dozvěděli řadu zajímavostí z každoden-
ního provozu Sněmovny a procesu přijímání zákonů.

V druhé části exkurze jsme navštívili nádvoří Pražského 
hradu, prošli jsme se okolo katedrály sv. Víta a přes Karlův 
most došli na Staroměstské náměstí. Procházku starou 
Prahou jsme zakončili na Kampě.

Přínosem naší exkurze je mimo jiné možnost nahlédnout 
na práci poslanců a Poslaneckou sněmovnu odlišně než 
prostřednictvím médií. Kromě toho si všichni odnášíme 
řadů zážitků z vydařeného a událostmi nabitého dne.

Mgr. Petr Šilhánek

Přijímačky nanečisto
Tak jako v loňském roce, má naše škola i letos 
připravené přijímačky nanečisto.

Rodiče našich žáků z 9. ročníku, kteří budou vykonávat 
jednotné přijímací zkoušky na střední školy s maturitou, 
mohou přihlásit na tuto akci své děti. Pokyny pro deváťá-
ky, kteří budou konat jednotné přijímací zkoušky, byly za-
slány prostřednictvím aplikace Bakaláři.

Psaní didaktických testů z českého jazyka (60 minut) a ma-
tematiky (75 min) s dovolenými psacími – modře píšící pro-
piskou, obyčejnou tužkou a rýsovacími potřebami – si žáci 
odzkouší na tiskopisy, stejně jako na přijímačkách.

Kdy? 21. března 2024.
Doporučujeme se přihlásit na tuto dobrovolnou akci, 
kterou naše paní učitelky matematiky a českého jazy-
ka připravily.

Mgr. Olga Škardová

Do  konce měsíce  února  proběhly  ještě 
dvě akce, o kterých vás budeme podrob-
něji informovat v příštím čísle:
►  dne 27. února proběhlo ve společenské 
místnosti školní kolo recitační soutěže

►  dne 28. února se v tělocvičně školy 
uskutečnil basketbalový turnaj 
pro žáky 3.–5. tříd
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2. ŠKOLNÍ
PLES

Společenský dům Strašice
Hraje KOŠÍK BAND
Bohatá tombola

6. 4. 2024
Základní škola Karla Vokáče 
Strašice Vás srdečně zve na druhý
školní ples, který proběhne 
6. 4. 2024 od 20 hodin ve
Společenském domě ve Strašicích.

K poslechu a tanci Vás bude
doprovázet KOŠÍK BAND.
Předprodej vstupenek 
v Místní knihovně Strašice. 
Cena vstupného 150 Kč

20:00
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Mateřská škola Strašice
Pranostika „Únor bílý, pole sílí“, se bohužel tento rok nena-
plnila, naopak nás čekaly spíše jarní teploty, než teploty od-
povídající hluboké zimě. Toto počasí se zřejmě líbilo i baci-
lům, kteří začali okupovat naší školku ve velkém. Nakonec 
musela být, po konzultaci s krajskou hygienickou stanicí 
a se zřizovatelem, na devět dní uzavřena. Po znovuotevře-
ní však třídy praskaly ve švech zdravými a veselými dětmi.

Únorových dnů nám tedy zbylo málo, přesto o zajímavé 
činnosti ve třídách nebyla nouze. Ve třídě těch nejmenších 
Kytiček se zaměřovaly paní učitelky na rozvoj pohybových 
dovedností. Cvičení s prvky jógy zařazovaly každý den 
a děti motivovaly pohádkou Boudo budko. Ve třídě Be-
rušek se zase zaměřovaly na výchovu polytechnickou. 
Děti nasbíraly přírodniny na zahradě školky a rozložily je 
na osmihranný plastový tác (Truff tray), posypaly moukou 
a vytvořily tak zimní lesní krajinu přímo ve třídě. Děti se 
do hraní s touto miniaturní krajinou doslova zabořily, vy-
tvářely v mouce cestičky, posypávaly jí přírodniny a tréno-
valy tak jemnou motoriku prstíků a hmatové vnímání.

V horním patře naší budovy, tam, kde sídlí Koťata, se celá 
třída proměnila v království ledu a sněhu. S pohádkou 
„Putování za sněhovou vločkou“ se přenesla až na da-
lekou Arktidu. Děti společně s vločkou zažívaly různá 
dobrodružství a poznávaly i tamní zvířecí obyvatele. Pro-
tože večery jsou v zimě dlouhé a taková zajímavá kniha 
je příjemným zpestřením, vydala se Koťata na průzkum 
do místní knihovny. Paní knihovnice je seznámila s cho-
dem vypůjčování knih, děti si na místě pár knížek pro-
hlédly a několik si půjčily i do školky.

Na chodbách i v jídelně jsme potkávali malé trpaslíky. To 
si ve třídě Myšáků hráli na Sněhurku a sedm trpaslíků 
a věřte, že měli se záchranou Sněhurky plné ruce práce.

A naši nejstarší? Ti se vypravili do dob, kdy naši před-
kové ještě žili mezi řekami Vislou a Dněprem a vydali se 
na dlouhou pouť, hledat novou vlast. Po strastiplné cestě 
Slované našli svojí zemi zaslíbenou, měli však ještě před 
sebou hodně práce, aby se jim v ní dobře žilo. Děti se 
dozvěděly, v jakých domech naši předci žili, jaká zvířata 
chovali, co pěstovali. Zároveň se pak seznámily s různý-
mi povoláními, stavbami, nářadím, rostlinami současnosti. 
Vypravily se i do místního muzea, kde shlédly expozici vě-
novanou našim předkům a historii Strašic.

Bc. Jana Kuncová

Země ledu a sněhu ve třídě Koťat

Kytičky v tělocvičně
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Sluníčka v muzeu

Berušky s didaktickou pomůckou Truff tray
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Zápis do MŠ Strašice
Zápis do naší mateřské školy proběhne letos v termínu

2. 5. 2024.
Nově bude na našich internetových stránkách nabízet možnost 
elektronického předzápisu. Ještě před termínem osobní schůzky 
v den řádného zápisu si rodiče budou moci z pohodlí domova 
vyplnit elektronickou žádost a tím své dítě předzapsat do MŠ.

Bližší informace uvedeme v průběhu měsíce dubna 
na našich webových stránkách a v dubnovém vydání Barňáku.

Ředitelka MŠ Jana Mrázková

Naši trpaslíčci
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Zahrádkáři
V březnu tohoto roku oslaví „Strašičtí zahrádkáři“ 120.výročí od jejich vzniku

Na schůzi „Hospodářské besedy“, kterou dne 4.června 
1878 ve Strašicích založil řídící učitel František Neliba, 
dal dne 27. 3. 1904 návrh MUDr Vilém Pobuda starší, aby 
nastala v „Besedě“ dělba práce a aby byl zřízen samo-
statný ovocnářský odbor. Na výboru hospodářské besedy 
bylo uloženo MUDr Pobudovi a učiteli Antonínu Novákovi, 
aby vypracovali stanovy tohoto odboru. Oba jmenovaní se 
podjali tohoto úkolu, předložili svůj návrh a tehdejší učitel, 
pozdější řídící učitel Antonín Novák přečetl na valné hro-
madě, která je schválila. Opis Stanov, který byl pořízen 
z původního zápisu je založen v kronice spolku, aby neby-
lo zapomenuto na práci a starosti našich předků.

Dnešní spolek se honosí vlastní budovou, která má spole-
čenskou místnost, sociální zařízení, sklady, pracovní míst-
nost pro lisování ovoce a byla přistavena i pergola, která 
slouží pro potřeby společenského setkávání. Bylo zde 
vybudováno i centrální vytápění a zařízení včetně pomů-
cek pro lisování ovoce je z nerezavějící oceli, které snese 
i přísná hygienická opatření. Spolek má k dnešnímu dni 73 
členů, kteří se aktivně podílejí na cele činnosti, jako napří-
klad moštování ovoce pro členy a občany Strašic, vzdě-
lávací zájezdy, pořádání výstav a propagace zahrádkář-
ské činnosti. Cesta k dnešní podobě té naší „chaloupky“ 

uprostřed obce, i to má své výhody v dostupnosti, trvala 
12 roků. Členové spolku zde odpracovali bez nároků na fi-
nanční odměnu na opravách 4.124 hodin. V moštárně bylo 
za uvedenou dobu rozdrceno a zmoštováno 87.259 kg 
ovoce. Materiálové náklady, které byly v období 2012 až 
2023 vynaloženy, jak do budovy, tak do vybavení a stroj-
ního zařízení činily 1,134.146 Kč. Je nutné říci a přiznat, že 
bez podpory sponzorů, dotací obce Strašice, Územního 
sdružení ČZS v Rokycanech a Republikové rady ČZS by 
nebylo možné toto dokázat. A patří jim za to poděkovat.

V březnu (23. 3. 2024) se ve společenském domě usku-
teční „Výroční členská schůze“ spolku, která zhodnotí svo-
ji práci, úspěchy i neúspěchy. Bude zvoleno nové vedení 
na dobu 5– let. A tady je záruka, že ve Strašicích zahrád-
káři nezaniknou. Přejme všem zahrádkářům a občanům 
Strašic hodně zdraví, radosti z práce na zahrádkách a je-
jich výpěstků. Za ČZS – výbor.
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Inspirace
Luboš Halama

Tentokrát bychom Vám rádi v rubrice Inspirace představili zdejšího rodáka Luboše Halamu, nad-
šeného a úspěšného sportovce, který se věnuje motorovému paraglidingu. Je členem české re-
prezentace, která  letos v únoru získala 4 bronzové medaile na 6. FAI* mistrovství světa moto-
rových padáků ve slalomu mezi pylony, a to ve štafetách, v PL1 týmech (tříkolky), PF1 týmech 
(krosny) a za národy.

*(FAI = Mezinárodní letecká federace)

Jak jsem se dočetla 😊 – laicky řečeno – motorový pa-
ragliding používá k pohonu motor s vrtulí. Pohonná jed-
notka může být buď spojena s postrojem, pak se jedná 
o motorovou krosnu, nebo je umístěna na tříkolce (pod-
vozku). U motorové krosny se startuje rozběhem, motoro-
vá tříkolka se rozjíždí. Luboš Halama je krosnař, ale létal 
i s tříkolkou. Mezi jeho další úspěchy patří např. 3. místo 
na Mistrovství světa v Egyptě.

Pane Halamo, jak jste se k tomuto sportu dostal? 
Jaké byly Vaše začátky?
Jezdil jsem motokros, pak jsem si zlomil nohu na čtyřkol-
ce, a to mě nasměrovalo k leteckému sportu. Se zlomenou 
nohou jsem pajdal v práci a kolega mi nabídl, abych se 
podíval na krosnaře, jak vzlétá z louky, a to mě naprosto 
uchvátilo. Řekl jsem si: „To je přesně to, co chci dělat.“ Je 
to relativně bezpečný sport, podle mě je více nebezpečné 
jezdit autem. Chce to ale respekt a obrovskou pokoru. Za-
čal jsem v roce 2010, závodit pak v roce 2015.

Co všechno musíte znát, umět? Určitě je třeba 
vyznat se v počasí atd.
Mám základní kurz meteorologie; důležité je znát letecké 
prostory – kde jsou a kde nejsou. A je třeba seznámit se 
s legislativou – třeba musím mít ústní povolení od majitele 
pozemku ke startu.

A co kondice?
Kondička je třeba, slalomová krosna má 38 kilo a musíte 
s ní běžet 30 km/h. Ale motokros byl desetkrát horší, tady, 
jak se odpoutáte, už ta zátěž není taková. Ale základní 
fyzička je určitě dobrá.

Je třeba skládat zkoušky?
Musím mít pilotní průkaz a prohlídku od leteckého dokto-
ra. Krosna musí mít každoroční technickou kontrolu a po-
jištění jako má auto.

Co osobně Vás na tom baví? Jaké jsou Vaše pocity, 
když jste „tam nahoře“?
Masírování ega 😊 Je mi dobře… Vnímáte svět jinak, le-
títe s ptáky, cítíte různé vůně – grilování, seno, … Vozím 
i lidi v tandemu. Všichni na začátku říkali, že se bojí výšek, 
ale při letu strach necítili a byli nadšení.

Slalom motorových padáků mezi pylony je poměrně 
mladá disciplína, jak se na něj trénuje?
Od roku 2016 se létá nad vodou, předtím se létalo nad 
zemí, ale došlo k hodně úmrtím. Poprvé jsem na slalomu 
byl ve Španělsku, vybrali mě, i když jsem netrefil ani jed-
nu bránu, asi ve mně viděli potenciál. Klasiku jsem letěl 
také poprvé v roce 2016. Začátky jsme jeli na vlastní pěst. 
Všechno jsme si zařídili, zaplatili. 

Slalomy se běžně netrénují, jakákoliv chyba je fatální, létá 
se jen nad vodou. My Češi trénujeme až na závodech, 
u nás není vhodná vodní plocha. Katarský tým trénuje dva 
měsíce v kuse, já létám třeba jedenkrát za týden, i proto je 
třetí místo naprosto úžasné. V Polsku jsme třeba katarský 
tým porazili.

Setkal jste se i s negativními reakcemi na motorový 
paragliding?
Máme konflikt s jednou paní z Těň. 
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Co jí vadí?
Všechno. Hluk, že létáme přes pozemky; obrací se 
na všechny úřady i naši asociaci. Žádný zákon neporušuji, 
vždy jsem se s každým dohodl. Beru to jako legraci, každý 
máme nějakého koníčka, ale ze začátku jsem z toho byl 
špatný. 

Vaše plány do budoucna?
Chci být nejlepší na světě; třeba se mi to nepovede, ale 
makám na tom. 😊 Zkrátka mě to baví. Něco člověk dělat 
musí, někdo chodí na pivo, někdo je na facebooku, …

Děkuji za Vaše odpovědi i za Váš čas. Přeji Vám stále tako-
vé nadšení a nedejte se.

Gratulujeme Vám i celému českému týmu k vynikajícím 
výsledkům!

Fotografie  poskytl  Luboš  Halama.  Otázky  pokládala 
PhDr. Mgr. Lenka Čarnogurská.

UPOZORNĚNÍ
Poplatky 2024
Upozorňujeme, že poplatek za psa dle vyhlášky č. 1/2020 je nutno uhradit nejpozději do 31. 3. 2024 v po-
kladně Obecního úřadu Strašice. Poplatek ze psa chovaného v rodinném domě nebo na zahradě u rodinné-
ho domu je 100 Kč/rok. Poplatek za psa chovaného v bytovém domě je 800 Kč/rok. Pokud občané chovají 
více psů, výše poplatku se řídí platnou vyhláškou. Pokud nebude poplatek uhrazen v termínu, bude poplatek 
zvýšen na dvojnásobek, po 30.6. na trojnásobek.

Dále upozorňujeme, že do 31. 3. 2024 je nutno rovněž uhradit poplatek za užívanou zahrádku.

Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 700 Kč/osobu je třeba uhradit do 30. 6. 2024. Pokud 
jste ve složité finanční situaci, rozložte platbu za členy domácnosti do jednotlivých měsíců (vždy musí být 
uhrazen poplatek v plné výši), abyste předešli případnému zdvojnásobení poplatku. Platba poplatku za svoz 
komunálního odpadu se řídí vyhláškou č. 1/2021.

Mgr. Tomáš Svoboda, Tajemník OÚ Strašice
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Zpráva ze 41. veřejného zasedání 
Zastupitelstva z 12. prosince 2023
Bericht aus der 41. öffentlichen Sitzung 
des Marktgemeinderates am 12. Dezember 2023

Přeložil Ing. František Nerad – člen komise Partnerství

V únorovém Mitteilungsblatt v Markt Ho-
henfelsu vyšla zpráva starosty o průběhu 
veřejného zastupitelstva v prosinci 2023. 
Myslím, že není od věci dát občanům vě-
dět, jak probíhá zastupitelstvo a jak se na to 
dívá vedení obce. V poslední době se pořád 
objevují zprávy o způsobech komunikace 
Vlády a Zastupitelstev s občany. V Mittei-
lungsblatt máme docela názornou ukázku, 
jak by to mělo vypadat. Přeložil jsem někte-
ré zajímavé věci, které se na zastupitelstvu 
projednávají. Nejprve ale body jednání:

TOP 1 Genehmigung Tagesordnung 
und Sitzungsprotokoll
Schválení programu a zápisu z jednání

TOP 2 Bauanträge
Stavební povolen

TOP 3 Jahresrechnung 2022
Vyúčtování 2022

TOP 4 Jugendförderung 2023
Podpora mládeže 2023

TOP 5 Vergabebekanntmachungen
Oznámení o výběrovém řízení

5.1.  Klärschlammentsorgung und Verwer-
tung 
Likvidace čistírenských kalů a recyk-
lace

TOP 6 Informationen, 
Wünsche und Antr
Informace, přání a návrhy

6.1.  Tagespflege 
denní péče

6.2.  Verkehrsschau 
dopravní přehled

6.3.  Weihnachtsmarkt 
vánoční trh

6.4.  Europawahl 2024 
volby do EU 2024

TOP 7 Jahresrückblick des 
Bürgermeisters
Výroční zpráva starosty

TOP 8 Spende des 
Sitzungsgeldes der 
Dezembersitzung
Darování účastnických poplatků 
na prosincové zasedání

Nyní ještě překlad 
některých zajímavých částí 
této zprávy
2.1.  Neubau  einer  Garage  und 
Holzlege auf dem Grundstück mit 
der Fl.–Nr. 618/8 der Gemarkung 
Hohenfels  (Adolph–Kolping–Str) 
– Novostavba garáže a skladu 
dřeva na pozemku...

S již postavenou novostavbou gará-
že a skladu dřeva s pultovou stře-
chou byl vysloven souhlas. Půdory-
sná plocha garáže byla přes 50 m², 
takže musel být na objekt předložen 
projekt a vyjádření. Provoz nemovi-
tosti byl povolen jako bezpečný. Při 
připojení garáže do obecního ka-
nalizačního systému je předložen 
v plném rozsahu plán odvodnění. 
Sousedé udělili souhlas se stavbou.

TOP  4  –  podpora  mládeže  2023 
– Také v tomto roce Markt Hohenfels 
podporoval mládež obvyklým způ-
sobem. Finanční částka na jednoho 
mladého člověka byla v roce 2022 15 
Euro. V roce 2022 byla pro 6 spolků 
dohromady 262 přihlášených mla-
dých lidí poskytnuta celková částka 
3 930 €. Návrh na pokračování v této 
podpoře stejným způsobem byl jed-
nomyslně schválen.
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Neujahrsansprache des Bürgermeisters

Sehr geehrte Bürgerinnen und Bürger 
im Hohenfelser Land,
zunächst darf ich Ihnen an dieser Stel-
le noch alles Gute, vor allem Gesund-
heit, Glück und Frieden für das bereits 
angebrochene Jahr 2024 wünschen. 
Trotz allen Problemen, Kriegen und 
Krisen unserer Zeit möchte ich einen 
positiven Blick nach vorne richten. 
Es liegt auch an uns, unsere Zukunft 
selbst in die Hand zu nehmen und 
zu gestalten. In den Vereinen, Feu-
erwehren, Kirchen, politischen Ver-
einigungen und unzähligen anderen 
Organisationen sind wir aufgerufen 
mitzumachen und „Hand anzulegen“. 
Auch Marktgemeinderat und Bür-
germeister werden weiter für Sie die 
Zukunft des Hohenfelser Landes ge-
stalten. Mit an erster Stelle steht die 
Tagespflege, damit durch eine orts-
nahe Betreuung unserer Senioren 
Entlastung für die Angehörigen und 
Familien geschaffen werden kann. 
Auch der Radweg im Engltal in Verbin-

dung mit dem Ausbau der Kreisstraße 
NM 33 rückt näher, um den Aus-
bau eines gefahrlosen Radwegenet-
zes voranzubringen. Die Umsetzung 
der Maßnahme ist nach Angabe des 
Landratsamtes in 2025 geplant. Ein-
hergehend sind die Zufahrt und der 
Wertstoffhof sowie im Anschluss der 
Bauhof zu erstellen. Dies wird nicht 
nur die vorhandenen Gefahren beim 
Ein- und Ausfahren minimieren, son-
dern auch Grundlage einer zukunfts-
gerichteten Entsorgung sein, welche 
nicht mehr direkt an den Bereich des 
Klärwerks angrenzt binden und zudem 
ist der zukünftige Betrieb unseres Bau-
hofs unter Berücksichtigung arbeits-
rechtlicher Aspekte möglich. Auch die 
Sanierung der Filialkirche in Grans-
wang steht auf der Agenda. Damit 
leisten wir einen nicht unerheblichen 
Beitrag zum Erhalt der im kommuna-
len Besitz befindlichen sakralen Bau-
denkmäler. Die Baugebiete in Stetten 

(Fortsetzung auf Seite 3)
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V tomto kontextu, na který se odkazuje zpráva, spolky za-
jišťují podporu mládeže formou mnoha dalších finančních 
prostředků každý rok bude na podporu mládeže vydáno 
přibližně 10 000 EUR, což je dobré. 

6.2. Dopravní přehled – jedna dlouho požadovaná do-
pravní žádost (úprava) mohla 7. prosince 2023 proběh-
nout. Nejprve zástupci okresního úřadu, policie a Státního 
stavebního úřadu od „brány 5 /sjezdu 5/“ státní dálnice 
2234 směrem na příjezd do Hohenfelsu povoz povolili. 
Starosta ještě předtím, než byl zahájen provoz sdělil, že 
značení „brány 5“ byla zkontrolována a doplněna. V úrov-
ni OT Großbissendorf bylo na posledním zasedání zastu-
pitelstvavysloveno přání na posunutí rychlostního limitu 
„70 km/h“ ve směru na Parsbergv rozšíření od Leonhard-
straße do Staatsstr.2234. Tady není už možné o tom jed-
nat. Problémem se ukázala parkovací situace v Hohenfel-
su v oblasti Turmgasse. Aby bylo možné se vyhnout při 
jízdě kolem zaparkovaných vozidel, měla by být zřízena 
delší „mezera“ s označeným zákazem parkování. V ob-
lasti Sterzenbachu jsme byli také kritizováni za parkování 
v prostoru zatáčky, takže jsme tuto situaci prozkoumali. 
Zde aktuálně není třeba jednat ze strany úřadů.

6.4. Europawahl 2024 – Úřad obce sděluje, že v Evrop-
ských volbách 2024 nebudou zřizovány žádné volební 
místnosti v místních částech. Budou zřízeny dvě volení 
urny ve volební místnosti v Keltském sále a v tělocvičně 
a tři volební místnosti pro korespondenční volbu v Hohen-
felsu. Očekává se nízká volební účast, protože volby budou 
v letním měsíci červnu a existuje také možnost k hlasování 
poštou a lze tak omezit personální problémy. Došlo by také 
k úsporám nákladů. To jsou kritéria pro toto rozhodnutí.

V evropských volbách v roce 2024 očekáváme 1 721 
oprávněných voličů (stav: 22. listopadu 2023). Počet 
oprávněných voličů je tedy vyšší s tím, že kromě Němců 
a občanů EU, a poprvé i mladí lidé. Účast je povolena 
osobám starším 16 let.

V evropských volbách v roce 2019 bylo oprávněných voličů 
1564. Volební účast se pohybovala kolem 68 %, z toho bylo 
402 poštovních voličů a 646 voličů ve volebních okrscích.

TOP  8  Darování  účastnických  poplatků  (odměn) 
za prosincové jednání – Radní AndreasSpangler se ze-
ptal, zda poplatek za účastprosincovém setkáníby měl být 
darován a podal návrh. Bylo navrženo, aby peníze byly 
věnovány na péči o mládež. Odměnu za účast na prosin-
covém zasedání proto nepřijme a nepřijde si pro výplatu. 
V tomto kontextu došlo k dohodě radních a také starosta 
věnuje stejnou částku.

Nicméně o kus dál se dočteme, že:

Dary  odměn  za  účastna  jednání – Jak je uvedeno 
ve zprávě prosincového zasedání zastupitelstva měs-
ta Markt Hohenfels Rada věnuje odměny i v tomto roce. 
Částka bude věnována našemu pečovateli o mládež Niko 
Bilicovive prospěch práce s mládeží v komunitě.

Dar – Sparkasse Neumarkt–Parsberg podporuje obec 
na konci roku 2023 za jejich zapojení do různých spo-
lečenských akcí. Částka ve výši 1 900 € byla zaslána 
obci. Velmi děkujeme za tento dar.

Společenská rubrika
Dne 9. února 2024 oslavila paní Jiřina Roubalová 
významné životní jubileum – 90 let.

Do dalších let jí pevné zdraví, hodně štěstí 
a spokojenosti přišly popřát, předat květinu 
a pozornost členky Komise pro občanské záležitosti.
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Aktuality z Muzea Středních Brd a Domu přírody Brd
Muzeum Středních Brd bylo znovu otevřeno 17. února v zimním režimu, tj. středa 13.00–16.00 
a sobota a neděle 10.00–11.00 a 13.00–16.00 hod. Tato otevírací doba platí i pro celý březen. 
Od dubna bude otevřeno od úterý do neděle.
29. února proběhla vernisáž výstavy s názvem Svatební 
vzpomínky. Výstavní sál muzea byl zcela zaplněn hosty; 
ti obdivovali téměř stovku dobových fotografií ze soukro-
mé sbírky autorky výstavy PhDr. Mgr. Lenky Čarnogurské; 
líbily se i svatební šaty a prádlo. Výstavu doplňují také au-
tentické dokumenty a svatební oznámení. Ti, kteří nestihli 
vernisáž, si mohou výstavu prohlédnout do konce dubna.

Vernisáž

Vernisáž
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Vernisáž Vernisáž

Vernisáž (foto: Jana Kešnerová)
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17. února se v Domě přírody Brd uskutečnila přednáška 
Mgr. Tomáše Makaje Lovecký zámeček Tři Trubky – his-
torie a současnost. Velký přednáškový sál Domu příro-
dy Brd vybavený nejmodernější audiovizuální technikou 
přivítal na tři desítky posluchačů. 24. února proběhla ko-
mentovaná prohlídka se stejným tématem v Domě příro-
dy, které se zúčastnila dvacítka objednaných zájemců ze 
Zaječova. 29. února vystoupil Mgr. Tomáš Makaj jako host 
na přednáškovém cyklu PhDr. Věry Smolové v Bohutíně, 
odkud směřuje do Domu přírody nejeden návštěvník. In-
formace o loveckém zámečku Tři Trubky a Domu přírody 
Brd si pak budete moci poslechnout také 14. března v Bo-
hutíně, 18. března v Rokycanech, 20. března v Berouně 
či 25. března v Hostivicích. V dalších termínech nezapo-
mínáme ani na strašické seniory a exkurze, které Dům 
přírody navštěvují. 

Přednáška Tři Trubky

Přednáška Tři Trubky
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Přednáška Tři Trubky

Dům přírody Brd zahájí letní sezónu už 29. 3. 2024, 
tj. na Velký pátek. Návštěvníky čekají zajímavé aktivity 
s lesní pedagožkou a tvořivé dílničky. Pro zájemce jsou 
připraveny křížovky a pracovní listy, které ukáží, jak byli 
pozorní při návštěvě expozice. Při vstupu návštěvníky 
nově přivítá Strašidlácká rodinka, dílo dětí z Eko mateř-
ské školy Dobřív.

Dům přírody Brd i jeho zaměstnanci jsou připraveni a těší 
se na novou (plnou) sezónu. Ani první dva měsíce roku 
ovšem nezaháleli. Víkendová otevírací doba, a především 
krásné prostředí přilákalo 1282 návštěvníků do expozice 
a další skupinky do zahrady a na občerstvení.

Ještě před začátkem hlavní sezóny se objednávky na pro-
hlídky expozic jen „hrnou“. Různé zájmové skupiny i školy 
mají velký zájem. Pro školy máme nové připravené i pra-
covní listy, nabídnout jim můžeme i program s lesní peda-
gožkou, omezeně pak program s pracovníkem CHKO Brdy.

Aktuální dění sledujte na našich oficiálních 
webových stránkách: 
https://www.dumprirody.cz/dum–prirody–brd/

Strašidla
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Expozice
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Místní knihovna Strašice 

PS Trojlístek Strašice 

pořádají 

22.3.2024 od 18 hodin 
 

NOC S ANDERSENEM 
Jde o večer plný hezkého čtení, vyrábění a zábavy s přespáním v knihovně. 

Podmínkou je věk 7-12 let a přihláška vyplněná a odevzdaná rodičem. Počet 
nocležníků je omezen. 

(přihláška k vyzvednutí v Místní knihovně 371 793 400)   

Novák Radomyšl       Prodej  Kuřic      Rozvozový plán 2024 - trasa č.1
KDE

Nové Mitrovice – u prodejny 08:30 Drozdov – u jednoty 13:00

Mirošov - u MěÚ 09:00 Cerhovice – parkoviště OÚ 13:15

Hrádek u Rokycan - u MěÚ 09:15 Záluží - u trafa 13:30

Kamenný Újezd - u OÚ 09:30 Tlustice - u restaurace 13:45

Dobřív – u Hamrovky 09:45 Bzová – u pošty 14:00

Strašice – u prodejny 10:00 Březová – u OÚ 14:15

Cheznovice – u OÚ 10:15 Žebrák – u  COOPU 14:30

Holoubkov - u jednoty 10:30 Hostomice – u COOPU 15:00

Volduchy – parkoviště u restaurace 10:45 Jince – náměstí 1.máje 15:30

Osek - u jednoty 11:00 Hluboš – u COOPU 15:45

Litohlavy – náves 11:15 Pičín – u prodejny 16:00

Klabava – u OÚ 11:30 Obecnice – u jednoty 16:30

Chrást – u rybníka 11:45

Bušovice – u restaurace 12:00

Zbiroh – u tržnice 12:30

KDY

V termínech 28.2 / 27.3 / 24.4 / 22.5 / 19.6 / 17.7 / 14.8 / 11.9 / 9.10 / 6.11 

Nosné kuřice – červené, kropenaté, černé, bílé, modré, žíhané, vlašky
stáří 20 týdnů – 250 Kč/ks             tel: 602 115 750                  www.drubez-novak.cz
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n  Závody chladnokrevných koní v práci  
v lese i v tahu na sílu  
(tahání saní se závažím)

n  Ukázka přírodě blízkého hospodaření  
v Brdech v sousedství přírodní  
rezervace Koníček

n  Ukázka podpory přirozené obnovy 
lesa

n  Prezentace projektu Life Adapt Brdy
n  Lesní pedagogika pro děti
n  Projižďky na ponících
n  Projížďky na povozu taženém  

minihorses
n  Občerstvení

BRDSKÁ 
LESNÍ BITVA
NETRADIČNÍ SOUTĚŽ TAŽNÝCH KONÍ V REÁLNÉM TERÉNU

Sobota  
27. dubna 2024 
od 10.00 do 14.00 hodin

Lokalita  
Velcí u Ohrazenic (Jince)
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16. března 2024

Bušovice 144, 338 24

vstup pro prodejce v 8.00 hodin, cena za stolek 100,- Kčvstup pro prodejce v 8.00 hodin, cena za stolek 100,- Kč

Bližší info p. Moulis – tel. 603 239 922

myslivecká burza 9.00–12.00myslivecká burza 9.00–12.00

fotopasti, knihy, nože, výrobky z paroží, šperky, preparáty a mnoho dalšíhofotopasti, knihy, nože, výrobky z paroží, šperky, preparáty a mnoho dalšího

myslivecká kuchyněmyslivecká kuchyně

BUŠOVICKÁ HOSPODA
49.7959497N, 13.5334014E
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Hledáme zahradníky s ID do Ekozahrady Raková! 
Nabízíme: 

• Pracovní uplatnění pro osoby se zdravotním postižením. 
• Celoroční práci na hlavní pracovní poměr na zkrácený úvazek. 
• Podporu a individuální přístup. 
• Autobusové spojení z Rokycan. 

Požadujeme: 

• Zájem o práci v zahradnictví a zelinářství. 
• Chuť učit se novým věcem. 
• Podmínkou je zdravotní postižení / ID. 

Náplň práce: 

• Zahradnické práce (pěstování zeleniny, údržba záhonů, sklizeň). 
• Zpracování zeleniny (mytí, krájení, balení). 
• Pomoc s provozem zahrady. 

Máte zájem? 

Zašlete nám svůj životopis na email miroslava.mackova@moznostitujsou.cz nebo 
volejte na 730 589 241. 

Těšíme se na Vás! 

Ekozahrada Raková 
Raková 4, 337 01 Rokycany 

www.ekozahradarakova.cz  


